
Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 09.04.2014 

Číslo: 1683/2014/ORRPaIP/11186 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 240  

Fax: 055/7268 149 
 

ZÁPISNICA 

z 2. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 09.04.2014 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2013  

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014  

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2008 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 

zariadeniach v znení neskorších predpisov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 17/2012 

o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach 

sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 1/2002 

o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 8/2008 

7. Predĺženie platnosti PHSR Košického samosprávneho kraja 2007 - 2013 

8. Prínos projektu Košice – EHMK 2013 pre Košický samosprávny kraj 

9. Informatívna správa o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 2007 – 2013) 

10. Doplnenie informácie o riešení Petície za zmenu projektu DSS Park mládeže, Košice 

11. Záver.  
 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko privítal členov komisie a pozvaných hostí. Konštatoval, že na 

zasadnutí bolo prítomných všetkých 19 členov, preto komisia bola uznášaniaschopná. 

Odporučil doplniť do programu nový bod Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti 

životného prostredia. Predseda komisie predložil upravený program na schválenie.   

 

Uznesenie č. 10/2014: 

Komisia schválila upravený program zasadnutia komisie.  



Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 2 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2013  

  

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová, vedúca odboru financií, oboznámila členov komisie s obsahom 

materiálu. V priebehu roka 2013 bol Košický samosprávny kraj nútený reagovať na negatívne 

plnenie dane z príjmov z fyzických osôb znížením rozpočtu, ale v plnení základných 

povinností sa to neprejavilo. V zmysle zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

verejnej správy v znení neskorších predpisov a zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov nakladal Košický samosprávny 

kraj s majetkom a príjmami hospodárne, efektívne a účelne. Na záver pripomenula, že aj 

napriek zložitej situácii sa KSK podarilo udržať finančnú stabilitu v rozpočtovej oblasti 

aj v oblasti riadenia dlhu. 

  

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 11/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3 

Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2014  

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru financií informovala aj o návrhu zvýšenia bežných príjmov a výdavkov, 

kapitálových výdavkov a úprave príjmových finančných operácií.   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 12/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní:     19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 



K bodu č. 4 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2008 

o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 

zariadeniach v znení neskorších predpisov 

 

Vyjadrenie: 

MVDr. Katarína Franková, referentka odboru školstva, vysvetlila predkladanú zmenu 

a doplnenie VZN č. 5/2008. Cieľom úpravy VZN č. 5/2008  je získanie väčšieho objemu 

finančných prostriedkov formou vlastných príjmov adekvátnym zvýšením príspevku na 

činnosť rôznych typov školských zariadení v prípadoch, kde sociálna skladba poslucháčov, 

žiakov a detí také zvýšenie dovoľuje. Zámerom návrhu zmeny a doplnenia platného VZN sú: 

aktuálne potreby jazykových škôl, centier voľného času a školských internátov 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, zvýšiť kvalitatívnu úroveň poskytovaných služieb, čím sa 

dosiahne schopnosť konkurencie voči neštátnym zariadeniam podobného typu a uspokoja sa 

potreby a nároky súčasnej klientely.   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

    

Uznesenie č. 13/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 

č. 17/2012 o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia 

v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja 

  

Vyjadrenie: 

Ing. Zuzana Jusková, vedúca odboru sociálnych vecí a zdravotníctva, uviedla, že návrh VZN 

bol pripravovaný v spolupráci so zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti KSK. V súlade s legislatívnymi zmenami bolo upravené nasledovné: 1. jasné 

pravidlá pri odoberaní stravy; 2. odsúhlasovanie Úradom KSK nie len režijných nákladov na 

prípravu stravy, ale aj stravných jednotiek; 3. vo VZN sa zároveň vypúšťa demonštratívne 

vymedzenie neprítomnosti v zariadení z dôvodu, že neprítomnosťou v zariadení sa rozumie 

každá absencia klienta v zariadení, či už z objektívnych alebo subjektívnych dôvodov. 

Dôvody ako aj postup pri nahlasovaní  neprítomnosti si určí zariadenie vo svojom vnútornom 

predpise. V čase neprítomnosti si klient platí len úhradu za ubytovanie. Spôsob vrátenia 

preplatku  si zariadenie upraví v zmluve o poskytovaní sociálnej služby.  

          
K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

 



Uznesenie č. 14/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 1/2002 

o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 8/2008 

 

Vyjadrenie: 

Mgr. Martin Kňaze, referent právneho odboru, vysvetlil dôvody a obsah zmien a doplnení. 

Navrhované zmeny majú za cieľ predovšetkým skvalitniť právnu ochranu symbolov KSK 

a tiež posilniť právnu istotu obyvateľov kraja, ktorá môže byť narušená v dôsledku podania 

návrhu prokurátorkou na súd na vyslovenie nesúladu VZN č. 1/2002 so zákonom. Na základe 

vyššie uvedeného sa navrhuje, aby bolo Zastupiteľstvom Košického samosprávneho kraja 

prijaté VZN, ktorým sa zmenia, doplnia alebo vypustia (zrušia) prokurátorkou napadnuté 

ustanovenia VZN č. 1/2002 tak, aby bolo v súlade s protestom prokurátorky a s právnymi 

predpismi. 

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 15/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Predĺženie platnosti Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja 2007 - 2013 

 

Vyjadrenie: 

Zástupca riaditeľa a vedúci odboru regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie 

projektov Ing. Imrich Fülöp zdôvodnil návrh predĺženia platnosti PHSR KSK (uvedené 

v dôvodovej správe). Úrad KSK zastáva síce názor, že pokiaľ PHSR KSK 2007 – 2013 nebol 

zrušený prijatím nového PHSR tak je v platnosti, ale sú aj iné názory, že PHSR obmedzený 

časovým rozhraním platí len do konca daného časového rozhrania, teda v prípade PHSR KSK 

do roku 2013. Aby sa predišlo prípadným polemikám s riadiacimi orgánmi, navrhuje sa 

kompromisné riešenie - predĺženie platnosti súčasného PHSR KSK 2007 – 2013 do doby 

prijatia nového PHSR Zastupiteľstvom KSK. 



Diskusia: 

MVDr. Boleslav Lešo, PhD. poďakoval zástupcovi riaditeľa za operatívne poskytnutie 

informácie, týkajúcej sa miestnych akčných skupín (MAS). Ing. Igor Petrik odporučil doplniť 

uznesenie o určenie predĺženia doby platnosti PHSR. Ing. Imrich Fülöp informoval, že 

uznesenie bude doplnené textom „do doby prijatia nového PHSR Zastupiteľstvom KSK“. 

 

Uznesenie č. 16/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Prínos projektu Košice – EHMK 2013 pre Košický samosprávny kraj 

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu PhDr. Jana Kovácsová oboznámila členov 

komisie so zhodnotením aktivít realizovaných Košickým samosprávnym krajom v projekte 

Európske hlavné mesto kultúry – Košice 2013 od vstupu KSK do projektu v roku 2008 až po 

záverečné aktivity v roku 2013 a vysvetlila prínos v oblasti investičných aktivít a programu 

Terra Incognita so strategickým významom. Prezentovala investičné projekty so spoločným 

názvom Ostrovy kultúry – otvorené zóny z pohľadu zhodnoteného majetku a realizovaných 

kultúrno-spoločenských aktivít. V druhej časti sa venovala prehľadu aktivít v programe Terra 

Incognita – krajina nespoznaná – Košický kraj so zreteľom na realizované TOP kľúčové 

podujatia, na vlastný dotačný systém KSK, podporné projekty realizované mimo vlastných 

zdrojov, marketing, propagáciu, publicitu. V tretej časti vymenovala oblasti, ktoré špecifikujú 

prínos projektu Európske hlavné mesto kultúry – Košice 2013 pre Košický samosprávny kraj. 

Na záver poďakovala všetkým, ktorí sa podieľali na príprave a realizácii projektu Európske 

hlavné mesto kultúry – Košice 2013, vrátane referátu územného plánovania.    

 

Diskusia: 

Ing. Tomáš Suchý a predseda komisie Gejza Sačko ocenili prínos projektu EHMK 2013 pre 

Košický samosprávny kraj a všetci prítomní odmenili vedúcu odboru kultúry spontánnym 

potleskom.   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 17/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 



 

K bodu č. 9 

Informatívna správa o priebehu prípravy sektorových stratégií (ROP 2007 – 2013) 

 

Vyjadrenie: 

Zástupca riaditeľa a vedúci odboru regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie 

projektov Ing. Imrich Fülöp uviedol, že hlavným cieľom Regionálneho operačného programu 

(ROP) je zvýšiť dostupnosť a kvalitu občianskej infraštruktúry a vybavenosti v regiónoch. 

V rámci prioritnej osi 4. Regenerácia sídiel, Opatrenia 4.1.d. neinvestičné projekty, rozvojové 

dokumenty regiónov bola zverejnená výzva, v ktorej jedinými oprávnenými prijímateľmi 

pomoci boli samosprávne kraje. Po prehodnotení potrieb vyplývajúcich z aktuálnych 

problémov vyžadujúcich koncepčné riešenie, bolo navrhnutých 14 stratégií, na vypracovanie 

ktorých získal KSK grantové prostriedky z uvedeného opatrenia 4.1.d. Na záver pripomenul, 

že stručný popis hlavných výstupov štúdií, oblastí riešenia a plánovaných aktivít je uvedený 

v správe.   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 18/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10 

Doplnenie informácie o riešení Petície za zmenu projektu DSS Park mládeže, Košice 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Imrich Fülöp zároveň informoval o riešení petície, ktorej predmetom bola zmena 

projektu DSS Park mládeže, Košice – rekonštrukcia objektu. Zastupiteľstvo na svojom 

februárovom zasadnutí dňa 24.2.2014 prerušilo k tomuto bodu rokovanie a predseda KSK 

požiadal pani poslankyňu Lenártovú o opätovné prerokovanie na úrovni mesta Košice 

a nájdenie kompromisného a ústretového riešenia. Projekt sa dokončí podľa pôvodného 

zámeru, ktorý sa z pohľadu zainteresovaných orgánov verejnej správy javí ako 

najoptimálnejší. Na zmiernenie dopadov tohto rozhodnutia bolo ako ústretový krok 

ponúknutých 10 ďalších parkovacích miest vo vnútri areálu DSS. Podmienky poskytnutia 

týchto parkovacích miest podliehajú dohode medzi riaditeľom DSS a obyvateľmi.  

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 19/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 19 

Za: 19 

Proti: 0 



Zdržal sa: 0 

K bodu č. 11 

Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti životného prostredia 

 

Vyjadrenie: 

Zástupca riaditeľa Ing. Oliver Kovács informoval o aktuálnych problémoch v oblasti 

životného prostredia. Zameral sa hlavne na tri témy:  

1. PCB látky v lokalite Strážske a okolie, 

2.  rádioaktívne nerasty v lokalite prieskumného územia Čermeľ – Jahodná,  

2. geotermálna energia v lokalite Ďurkov. 

 

Diskusia: 

V súvislosti s problematikou PCB látok v Zemplínskej šírave MVDr. Boleslav Lešo, PhD.  

informoval o požiadavke rybárov Slovenského rybárskeho zväzu (SRZ) zrušiť doteraz platný 

režim lovu rýb Chyť a pusť.  

Požiadal komisiu o možnosť vypočuť si požiadavky zástupcov SRZ. Členovia komisie 

súhlasili s návrhom hľadať spôsob riešenia problému a zaradiť prezentáciu požiadaviek 

rybárov do programu 1. komisie 2. polroku (v auguste 2014).  

 

K bodu č. 12  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbližšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 11. júna 2014 (streda) o 13:30 hod. 
 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


